
Klokánek láká, návštěvu radši domluvit předem
Klub maminek ve školce na ostravském sídlišti Poruba se těší nadační podpoře už druhým rokem
OSTRAVA – Klokánek, klub pro děti 
od dvou do šesti let, fungující 
ve školce v porubské ulici Čs. exilu 
670/18, začíná být „v kurzu“. Pro-
vozují ho jen dva dny v týdnu a zá-
jemců je tolik, že raději zavedli ob-
jednávkový systém. Nadace OKD 
ho podpořila jak v minulém, tak 
v tomto školním roce.

„Kapacitu máme dvacet dětí 
a dvacet rodičů, ale stalo se nám, že 
přišlo až osmapadesát dětí se svým 
doprovodem. Nikoho samozřejmě 
nevyhodíme, ale bude lepší domlu-

vit se předem,“ informovala ředi-
telka školky Hana Schőnová, která 
je rovněž odpovědná za klubový 
projekt v programu NOKD.

Loni Klokánek získal příspě-
vek ve výši 70 tisíc korun. Díky 
tomu si mohli místo jedné „tety“ 
neboli speciální pedagogické asi-
stentky jich dovolit hned šest. 
Letos byla NOKD štědřejší, a tak 
se 120 tisíc korun mohlo pou-
žít nejen na platy, ale například 
také na pořízení pěti „hopsadel“ 
na zahradu školky.

Klokánek se coby „Klub mami-
nek pro výjimečné děti“ schází 
už šestým rokem. „Navštěvují nás 
hlavně rodiny s dětmi, které tepr-
ve čeká nástup do mateřské školy. 
Nabízíme aktivity pro autisty, děti 
s opožděným vývojem, zvláštnost-
mi v chování či sociálním kontak-
tu,“ upřesnila ředitelka Schőnová.

Malí se tak seznamují s tím, že 
všechny děti nejsou stejné. Včasné 
začlenění handicapovaných mezi 
„normální“ prospívá všem, napo-
máhá jejich vývoji a pomáhá od-

bourat i možné předsudky. „Těší 
nás, že sem s dětmi chodí pravi-
delně více tatínků. Ti tak vlastně 
svým ženám nabídnou volný čas,“ 
řekla Schőnová.

Klokánek mívá svá více než hodi-
nová setkání vždy v úterky a středy. 
Začíná se od půl čtvrté odpoledne. 
Děti s maminkami, táty, babičkami 
či dědečky nejprve absolvují uvíta-
cí „rituál“ – pozdravení a zpívání. 
Následuje povídání o tématu dne 
a výtvarná činnost. Více na inter-
netu www.skolkaexilu.cz. uzi
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Místo demolice je kostel v novém.

Pohled v věže orlovského kostela.

Vítěz hlasování:
Sdružení Dítě s diabetem
Nejvíce hlasů v anketě Nadace OKD, 
které se na internetových stránkách 
www.nadaceokd.cz zúčastnily více než 
dvě tisícovky lidí, získalo občanské 
sdružení Dítě s diabetem. Díky přízni 
zaměstnanců OKD i dalších fi rem 
kolem nadace si společně s Občan-
ským sdružením svatá Barbora rozdělí 
výtěžek Svatobarborské sbírky.

„Sbírka bude probíhat v prosinci 
a podpořit ji mohou také všichni 
zaměstnanci OKD i dalších fi rem, 
které podporují nadaci. Podrobnější 
informace všem sdělíme v příštích 
číslech Horníka, ale také například 
na nástěnkách jednotlivých dolů,“ 
vysvětlila ředitelka Nadace OKD 
Blanka Týřová.  vs

Celkové pořadí:
1. Dítě s diabetem 911
2. Podané ruce 412
3. Slezská diakonie 338
4. Vesica  255
5. Ostravská organizace vozíčkářů 126
(Čísla upřesňují počet získaných hlasů.)

Klokánek se těší vysoké návštěvnosti, zájemci se musí registrovat.

Z dotace NOKD mimo jiné vybavili zahradu hracími prvky.

Milion na opravení
Slezských Hradčan
ORLOVÁ – Slezskými Hradčanami bývá 
nazývána pro svůj monumentální vzhled 
a ústřední polohu neogotická architek-
tonická dominanta Orlové, katolický 
kostel Narození Panny Marie. Památka, 
která svého času jen taktak unikla 
demolici, se teď skví v novém. Nadace 
OKD dala na opravu milion korun!

„Chybělo přitom málo a kostel, jenž 
v roce 2006 slavil sto let od vysvěcení, 
by už nestál. Jeho statiku v 70. a 80. 
letech minulého století výrazně pozna-
menala důlní činnost a v roce 1984 se 
opravdu uvažovalo o stržení. Zachránil 
ho tehdejší farář,“ řekl Pavel Siuda, 
mluvčí ostravsko-opavského biskupství.

Nedávno zesnulý kněz Antonín Huvar 
s farníky kostel zabezpečil výdřevou 
a zachoval ho tak pro další generace. 
V opravách pokračoval i jeho nástupce 
Pavel Cieslar – díky němu zajistili sta-
tiku opěrných zdí a vymalovali interiér. 
A Martin Pastrňák je třetím farářem, 
který se stará o jeho novou podobu.

„Příspěvek Nadace OKD nám 
pomůže k tomu, že do konce letošního 
roku obnovíme fasádu i v místech 
viditelných ze všech pohledových 
stran,“ informoval Václav Kotásek 
ze stavebního odboru na biskupství. 
Kostel se totiž po etapách rekonstruuje 
už několik let. Věže, jižní strana lodi 
a průčelí je hotovo.

„Teď je na řadě fi nančně nejnároč-
nější obnova fasády štítů, horních pater 
a presbytáře,“ dodal Kotásek. Peníze 
na kostel Narození Panny Marie podle 
něj uvolnila společnost OKD, radnice 
Orlové i stát. Přesto se jich nedostá-
valo, a kdyby nepomohla Nadace 
OKD, museli by opravy na nějaký čas 
přerušit.K orlovskému kostelnímu 
„areálu“ neodmyslitelně patří také velké 
schodiště ve tvaru písmene ypsilon. 
Překonává výškový rozdíl mezi kostelem 
a náměstím: přesně 10,55 metru. Stojí 
na něm sochy sv. Josefa, sv. Benedikta 
ve spodní, sv. Jana Nepomuckého 
a sv. Hedviky v horní části. Osvětlují ho 
repliky plynových lamp, stejné, jaké 
mají na Karlově mostě v Praze. uzi

Dramatický souboj o Ceny NOKD
Nejlepší projekty i osobnosti odmění nadace v pondělí v Hornickém muzeu

OSTRAVA – Velká sláva se chystá 
na pondělí 23. listopadu do kompre-
sorovny Hornického muzea. His-
toricky první Ceny Nadace OKD 
tam předají realizátorům nejlepších 
projektů a významným osobnostem 
neziskového sektoru předsedkyně 
správní rady nadace Petra Maší-
nová spolu s generálním ředitelem 
a předsedou představenstva OKD 
Klausem-Dieterem Beckem.

Nominováno bylo celkem 33 pro-
jektů a 35 osobností. „Je to první 
ročník, takže jsme takový zájem 
rozhodně nečekali. Navíc se ve vět-
šině případů jedná o velmi kvalitní 
projekty a skutečné osobnosti, vý-
běr těch nejlepších bude opravdu 
těžký,“ svěřila se Mašínová.

Projekty mohly navrhnout samy 
organizace, naopak osobnosti mu-
sely získat nominaci od svých příz-
nivců či sdružení, jež si jejich práce 
váží. Všechny přihlášky vyhodnoti-
la nominační komise složená z novi-
nářů, spolupracovníků nadace a od-
borníků na neziskový sektor, která 
posunula ty nejkvalitnější do další-
ho kola. Výběrová komise, vytvoře-
ná z lidí znalých regionu i neziskové 
sféry, z nich zvolí absolutní vítěze. 
Podle pracovníků nadace je systém 
sice složitý, ale zato spravedlivý.

A proč vlastně nadace se svými 
cenami přišla? „Neziskové orga-
nizace a lidé, kteří je vedou, ne-
stojí o slávu. Péče o seniory, ne-
mocné lidi, znevýhodněné děti 
a každodenní práce na zlepšo-
vání života kolem nás je pro ně 
samozřejmostí. Jsou všude kolem 
nás. Jsou součástí našeho života. 
Neříkají si o obdiv a uznání, ale 
přesto si ho zaslouží,“ vysvětlila 
smysl ankety předsedkyně správ-
ní rady Nadace OKD Petra Maší-
nová. Vladislav Sobol

Velká reportáž z předávání cen v příštím čísle Horníka.


